
Zápis z 18. řádného zasedání AS FEL ČVUT dne 24. 9. 2021
Přítomni: Čmejla, Deckerová, Fiedler, Fliegel, Habala, Hrzina, Hurák, Janíček, Jirsa,

Koller, Kybic, Kyncl, Roztočil, Ryšavý, Skalický, Sláma, Štěpán, Váňa,
Veselá, Veselý, Vintr, Voves

Omluveni: Faigl, Schaefer
Nepřítomni: Goldasová
Hosté: Kočí (proděkan), Mráz (tajemník fakulty), Páta (děkan), Sobotíková

(proděkanka)

Předsedající: Habala, předseda: Roztočil, tajemník: Váňa.

Program zasedání:

1. Schválení programu 18. řádného zasedání AS FEL
2. Schválení zápisu z 17. řádného zasedání AS FEL
3. Přivítání nových členů a volba předsednictva AS FEL
4. Podmínky pro přijetí ke studiu v akad. roce 2022/2023

a. Schválení Podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech
b. Schválení Podmínek pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech
c. Projednání Směrnice děkana pro přijímací řízení ke studiu v bakalářských

studijních programech
d. Projednání Směrnice děkana pro přijímací řízení ke studiu v magisterských

studijních programech
5. Schválení Zprávy o hospodaření ČVUT FEL v roce 2020
6. Jednací řád AS FEL
7. Věcný záměr změny Volebního řádu AS FEL
8. Termín příštího zasedání
9. Různé

a. Děkanovo různé
b. Aktualizace členů v komisích AS FEL

Seznam příloh:

1. Detailní výsledky hlasování
2. Data od Jakuba Slámy k Volebnímu řádu
3. Rozdělení do komisí

Začátek zasedání: 9:03
Do volby nového předsednictva se ujal vedení schůze Habala.

Sláma: Představil hlasovací systém Ministr novým členům a popsal způsob hlasování.

9:10
Ad 1. Schválení programu 18. řádného zasedání
Výsledek hlasování H1: 18/2/1 (pro/proti/zdržel se) – Program zasedání byl schválen.

9:11
Ad 2. Schválení zápisu z 17. řádného zasedání
Výsledek hlasování H2: 20/0/1 (pro/proti/zdržel se) – Zápis byl schválen.
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9:13
Ad 3. Přivítání nových členů a volba předsednictva AS FEL
Odcházející senátoři prof. Ing. Ondřej Jiříček, CSc. a Ing. Jan Petrášek byli nahrazeni Ing.
Karlem Fliegelem, Ph.D. a Ing. Tomášem Vintrem.

Hlasování H3:
AS FEL si zvolil doc. Jaroslava Roztočila za svého předsedu do konce funkčního období.
Výsledek hlasování: 16/1/3 (pro/proti/zdržel se) – Nový předseda byl schválen.

Hlasování H4:
AS FEL si zvolil doc. Petra Habalu jako svého předsedajícího a Ing. Petra Váňu jako svého
tajemníka, oba do konce funkčního období.
Výsledek hlasování: 19/0/2 (pro/proti/zdržel se) – Zbytek předsednictva byl schválen.

9:25
Ad 4. Podmínky pro přijetí ke studiu v akad. roce 2022/2023
Sobotíková: U bakalářů nedošlo k zásadním změnám.
Kočí: U magistrů též nedošlo k zásadním změnám.

Kyncl: Maximální počet studentů je psán dohromady. Šlo by prosím rozepsat kapacitu pro
jednotlivé specializace studijních programů, aby bylo vidět, který obor se otevírá daný rok?
Chybí též zmínka o anglickém studiu samoplátců. Bylo by vhodné vypracovat směrnici pro
přijímání samoplátců.

Koller: U EEM opravdu nešlo poznat, která specializace se otevírá. Byly otevřeny všechny
specializace u ostatních oborů?
Kočí: Ano, u ostatní oborů byly otevřeny. Kdyby bylo málo studentů a některá specializace se
neotevřela, tak mu můžeme nabídnout jinou specializaci.

9:34
Usnesení 18/1
AS FEL schválil Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech na
ČVUT FEL v akad. roce 2022/2023.
Výsledek hlasování: pro 22, proti 0, zdržel se 0. – Usnesení bylo přijato.

Usnesení 18/2
AS FEL schválil Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech na
ČVUT FEL v akad. roce 2022/2023.
Výsledek hlasování: pro 22, proti 0, zdržel se 0. – Usnesení bylo přijato.

Usnesení 18/3
AS FEL projednal a podporuje Směrnici děkana pro přijímací řízení ke studiu v bakalářských
studijních programech na ČVUT FEL v akad. roce 2022/2023.
Výsledek hlasování: pro 22, proti 0, zdržel se 0. – Usnesení bylo přijato.

Usnesení 18/4
AS FEL projednal a podporuje Směrnici děkana pro přijímací řízení ke studiu
v magisterských studijních programech na ČVUT FEL v akad. roce 2022/2023.
Výsledek hlasování: pro 21, proti 0, zdržel se 1. – Usnesení bylo přijato.
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9:39
Ad 5. Schválení Zprávy o hospodaření ČVUT FEL v roce 2020
Koller: Překlepy byly opraveny a komise doporučuje Zprávu ke schválení.

9:41
Usnesení 18/5
AS FEL schválil Zprávu o hospodaření ČVUT FEL v roce 2020.
Výsledek hlasování: pro 22, proti 0, zdržel se 0. – Usnesení bylo přijato.

9:42
Ad 6. Jednací řád AS FEL
Váňa: Legislativní komise se sešla dne 1. 7. 2021 a diskutovala především způsob per rollam
hlasování. Komise se shodla na dvou změnách, které jsou zaneseny do navrženého usnesení.
Nejedná se zatím přímo o změnu jednacího řádu, ale pouze vyjádření názoru senátu, na
základě kterého má vzniknout přesné paragrafové znění. Diskutovali jsme i další případné
úpravy, ale ty můžeme nechat až společně s navrhovanou změnou volebního řádu.

9:45
Usnesení 18/6
AS FEL podporuje následující změny Jednacího řádu AS FEL:

● výsledek hlasování per rollam je oznámen jako samostatný bod na začátku
bezprostředně následujícího zasedání a usnesení se stane součástí zápisu,

● zápisy z komisí budou vystavovány na obvyklém místě (Alfresco).
Výsledek hlasování: pro 21, proti 0, zdržel se 1. – Usnesení bylo přijato.

9:46
Ad 7. Věcný záměr změny Volebního řádu AS FEL
Sláma: Důvod změny jsou především časté doplňovací volby, kdy nám studenti končí
předčasně. Aktuálně nám hrozí již 3. doplňovací volby, předčasně mandát ukončilo asi 10
studentských senátorů. Hlavní navrhovanou změnou je zavedení klouzavého mandátu pro
studenty s mandátem na 2 roky.

Navrhované varianty:
● Varianta 1: Zavedení 2-letého klouzavého mandátu u studentů a 3-letého klouzavého

mandátu u zaměstnanců
● Varianta 2: Zavedení 2-letého klouzavého mandátu pouze u studentů a zachování

křížové volby
● Varianta 3: Zavedení 2-letého klouzavého mandátu pouze u studentů a zrušení

křížové volby

Páta: Jsem rád za studentskou iniciativu a podporuji zavedení klouzavého mandátu u studentů.
Též souhlasím se zrušením křížové volby. Tudíž bych se přikláněl k variantě č. 3.

Habala: Nerad bych rozděloval AO na třetiny, kvůli klouzavému mandátu pro zaměstnance.
Sláma: Návrh klouzavého mandátu u zaměstnanců by znamenal volby každý rok, nikoliv
rozdělování AO na třetiny.

Koller: Nebude příliš mnoho voleb?
Sláma: V AS ČVUT tato změna již proběhla. Volby u studentů budou každý rok. Rádi
bychom proto sjednotili funkční období AS FEL a AS ČVUT.
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Vintr: Základní argument je, že půjde více studentů k volbám. Je to tak?
Váňa: Nikoliv, hlavním argumentem je, abychom získávali studentské kandidáty, které vydrží
v senátu celé funkční období.

Hurák: Nechceme nejprve hlasovat o klouzavém mandátu u studentů?
Páta: Na klouzavém mandátu u studentů jsme se již víceméně shodli.
Sláma: V aktuálním nastavení může dojít k situaci, kdy student nemá příliš možnost se zapojit
v senátu.

Vintr: Nechceme hlasovat o křížové volbě samostatně?
Habala: Soustředíme se již na 3 konkrétnější varianty.
Páta: Variant je příliš mnoho, proto byly vybrány pouze 3 nejpravděpodobnější.

Hrzina: Navrhuji oddělit volby studentů a zaměstnanců časově.
Habala: Časté volby nejsou problém. Podporuji slučovat volby AS FEL a AS ČVUT.
Nesouhlasím se zachování křížové volby při zavedení klouzavého mandátu u studentů.

Váňa: U první varianty jsme navrhovali snížení poměru studentů, ale studenti by stále volili
de facto polovinu senátorů vzhledem k zachování křížové volby. Naopak při zrušení křížové
volby u varianty č. 3 bych byl proti snížení poměru studentských senátorů.
Sláma: Jednou možností je zavést hlasování po komorách.

10:41
Po diskuzi proběhlo několik orientačních hlasování o různých variantách. Nejprve se
hlasovalo o předložených 3 základních variantách. Následně ještě o sdružování voleb, a to jak
studentů a zaměstnanců, tak o sdružování voleb do AS FEL a AS ČVUT. Nakonec
o synchronizaci funkčního období s AS ČVUT (od 1. ledna). Výsledky orientačních hlasování
budou použity pro přípravu paragrafového znění úprav Volebního řádu.

Varianta 1
Výsledek hlasování: pro 8, proti 9, zdržel se 5.

Varianta 2
Výsledek hlasování: pro 6, proti 9, zdržel se 7.

Varianta 3
Výsledek hlasování: pro 18, proti 0, zdržel se 4.

Chceme sdružit volby?
Výsledek hlasování: pro 18, proti 2, zdržel se 2.

Počátek funkčního období pevně od 1. ledna?
Výsledek hlasování: pro 18, proti 0, zdržel se 4.

10:51
Ad 8. Termín příštího zasedání
Termín 22. 10. 2021 byl schválen: 21/1/0 (pro/proti/zdržel se).
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10:56
Ad 9. Různé
Děkanovo různé:
Páta: Výuka začala kontaktní formou, klademe důraz na osobní zodpovědnost.

Kybic: Neměli bychom drobně zpřísnit opatření proti covidu?
Kyncl: Ke zpřísňování nemáme pravomoc, můžeme pouze doporučovat.
Habala: Nechal bych to na individuálním posouzení jednotlivých lidí. Situace již není tak
jednoznačná.

Čmejla: Máme již vyhodnocení koordinace zkouškových termínů. Výsledkem je spíše takový
pat. Původně nebyla koordinace příliš podporována rozvrhářem. Je to celkem dost práce, tak
je otázkou, jestli v tom pokračovat.
Habala: Otázkou je, jestli nekoordinovat pouze klíčové předměty.
Kyncl: Stačilo by, kdyby byla systémová podpora (například v KOSu).
Štěpán: Kdyby existovala tabulka, tak by to bylo vhodné.
Habala: Vyplňovat tabulky není příliš vhodné. Ideální by to bylo v KOSu.
Páta: Termíny jsou již nyní vidět v KOSu, takže to možné je.
Vintr: Přijde mi, že koordinace umožňuje vznik velkých termínů.

Sláma: Jak jsme na tom prosím s elektronizací přijímacího řízení u PhD?
Páta: Nemám bohužel aktuálně informaci, zjistím.

Sláma: Navrhuji aktualizovat senátní web a nástěnky.
Habala: Udělejme z nástěnek spíše propagaci senátu, než tam vyvěšovat zápisy.

Proběhla aktualizace členů v komisích AS FEL. Kompletní seznamy jsou přílohou tohoto
zápisu. Též dostupné na https://fel.cvut.cz/cz/senat/onas/.

Habala: Po covidu se nám zvýšilo využívání videí při výuce. Nešlo by nahrávat videa někam
jinam než na youtube?
Kočí: Nečekali jsme tak velký zájem, pracujeme na tom.
Váňa: Prosím o výběr platformy, která by umožňovala urychlovat přehrávání.
Jakovenko: Dlouhodobě nechceme ukládat videa ani na MS Teams.

Sláma: Někteří studenti reportovali, že jim byly smazány komentáře v anketě.
Páta: Zkusíme vyexportovat a ověřit.

Zasedání skončilo v 11:44

19. ŘÁDNÉ ZASEDÁNÍ AS FEL SE BUDE KONAT 22. 10. 2021
od 9:00 v místnosti č. 80, nebude-li určeno jinak.

Zapsal: Váňa další úpravy: předsednictvo a Jakub Sláma (výsledky hlasování)
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Příloha 1: Detailní výsledky hlasování

Usnesení

Celé jméno 18/1 18/2 18/3 18/4 18/5 18/6

Roman Čmejla Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jindřiška Deckerová Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jan Faigl --- --- --- --- --- ---

David Fiedler Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Karel Fliegel Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Silvia Goldasová --- --- --- --- --- ---

Petr Habala Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Pavel Hrzina Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Zdeněk Hurák Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Vladimír Janíček Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jakub Jirsa Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jan Koller Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jan Kybic Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jan Kyncl Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Jaroslav Roztočil Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Petr Ryšavý Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Martin Schaefer --- --- --- --- --- ---

Petr Skalický Pro Pro Pro Pro Pro Zdržel se

Jakub Sláma Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Petr Štěpán Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Petr Váňa Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Karolína Veselá Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Petr Veselý Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Tomáš Vintr Pro Pro Pro Zdržel se Pro Pro

Jan Voves Pro Pro Pro Pro Pro Pro

Celkem Pro 22 22 22 21 22 21

Celkem Proti 0 0 0 0 0 0

Celkem Zdržel se 0 0 0 1 0 1
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Příloha 2: Data od Jakuba Slámy k Volebnímu řádu

Zdroj dat: Výsledky voleb do AS VŠCHT z let 2017-2020 dostupné zde, výsledky voleb do AS VŠCHT

2015 převzaty z Důvodové zprávy ke změně Volebního řádu AS ČVUT dostupné zde.

Výsledky orientačního hlasování per rollam v AS FEL konaného 15. 9. - 19. 9. 2021.
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Přehled volební účasti ak. pracovníků do AS UK v letech 2003-2020.

Zdroj dat: Výsledky voleb do AS UK z let 2003-2020 dostupné zde.
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Příloha 3: Rozdělení do komisí

Komise Mluvčí Členové senátu
Členové ostatní, resp.
partneři ve vedení

pedagogická Čmejla Čmejla, Deckerová, Faigl, Habala,
Hrzina, Hurák, Janíček, Jirsa, Koller,
Kybic, Ryšavý, Sláma, Štěpán, Váňa,
Veselá

proděkani pro studium

ekonomická Koller Faigl, Fliegel, Hrzina, Janíček, Koller,
Roztočil, Skalický, Voves

tajemník

legislativní Sláma Habala, Kyncl, Sláma, Váňa vedení podle obsahu
materiálu

věda a výzkum Hurák Čmejla, Faigl, Fliegel, Hurák, Kybic,
Roztočil, Ryšavý, Štěpán, Vintr

proděkan pro VVČ

KOPR Janíček Deckerová, Fiedler, Hurák, Janíček,
Schaefer, Sláma

proděkan pro vnější
vztahy, vedoucí oddělení
vnějších vztahů

Komise pro rozvoj
FEL

Roztočil Fiedler, Roztočil, Schaefer, Voves proděkan pro rozvoj

správce emailové
konference senátu

Váňa
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